

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KE-14**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATUK SERI DR. MUJAHID YUSOF RAWA
[PARIT BUNTAR]**

TARIKH : 10 DISEMBER 2020 (KHAMIS)

SOALAN

DATUK SERI DR. MUJAHID YUSOF RAWA [PARIT BUNTAR] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan sekiranya Kerajaan berhasrat mempertimbangkan pengecualian cukai untuk program berhenti merokok seperti yang diamalkan di Amerika Syarikat.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pada masa ini Kerajaan tiada hasrat untuk memberi pengecualian cukai bagi program berhenti merokok. Cukai yang dikutip oleh Kerajaan hasil daripada produk rokok dan tembakau dimasukkan ke dalam Kumpulan Wang Disatukan dan diagihkan semula melalui peruntukan tahunan kepada kementerian dan agensi termasuk Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) bagi tujuan penyediaan perkhidmatan kesihatan serta rawatan perubatan.

2. Ini termasuklah perkhidmatan rawatan berhenti merokok yang disediakan oleh KKM sejak tahun 2000. Perkhidmatan rawatan berhenti merokok ini telah dimulakan di klinik kesihatan dan diperluaskan di hospital-hospital di bawah KKM. Mulai tahun 2015, perkhidmatan rawatan ini telah diperkukuhkan dengan jalinan kerjasama pintar bersama perkhidmatan sektor swasta yang dinamakan sebagai perkhidmatan mQuit.

3. Perkhidmatan rawatan berhenti merokok mQuit telah dilaksanakan secara berfasa di mana fasa pertama bermula pada tahun 2015 sehingga 2017 dengan matlamat meningkatkan kebolehcapaian rakyat untuk mendapatkan perkhidmatan berhenti merokok termasuklah daripada sektor swasta. Fasa kedua telah bermula pada tahun 2017 sehingga 2020 dengan memberi tumpuan khusus bagi menggalakkan perokok di sektor pekerjaan untuk mendapatkan rawatan berhenti merokok di fasiliti yang telah disediakan. Perkhidmatan berhenti merokok mQuit akan memasuki fasa ketiga mulai tahun 2021 sehingga 2025 dengan matlamat untuk terus menggalakkan penyertaan perokok mendapatkan perkhidmatan berhenti merokok.

4. Melalui peruntukan yang disalurkan kepada KKM, Kerajaan menanggung kos rawatan farmakologi khusus bagi rawatan berhenti merokok yang terdiri daripada Terapi Pengganti Nikotin serta Terapi Pengganti Bukan Nikotin. KKM telah membelanjakan sejumlah RM2 juta pada tahun 2018 bagi memberikan rawatan farmakologi kepada seramai 12,640 orang perokok, manakala sejumlah RM2.8 juta telah dibelanjakan pada tahun 2019 bagi merawat seramai 9,222 orang perokok.

Sekian, terima kasih.